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هیئت ویژه بررسی حادثه پلاسکو، به دنبال مقصر سازی نیست

رییس دفتر رییس جمهوری گفت: هدف از تشــکیل هیات ویژه گزارش ملی بررســی حادثه ساختمان پلاسکو ، ارایه راه حل و اصلاحات ساختاری و مدیریتی برای عدم تکرار حوادث مشابه است.  محمد 
نهاوندیان روز یکشنبه در اولین جلسه هیات ویژه گزارش ملی بررسی حادثه ساختمان پلاسکو که به دستور رییس جمهوری و با حضور اعضای هیات وزیران و مسئولان ذیربط برگزار شد، اغراض سیاسی 
و جناحی را آفتی بزرگ در مســایل کلان و ملی با جامعه دانســت و تاکید کرد: هیات ویژه گزارش ملی بررســی حادثه ساختمان پلاسکو، هرگز بدنبال مقصر سازی نبوده بلکه از مهم ترین اهداف آن، ارایه 

گاهانه تصمیم گرفته شد تا هیچ دستگاه خاصی متولی این هیات نباشد تا هیات با استفاده  راه حل و اصلاحات ساختاری و مدیریتی برای عدم تکرار حوادث  مشابه در آینده است.   نهاوندیان افزود: آ
از جایگاه ویژه انتصاب از سوی رییس جمهوری و با استقلال و آزادی نظر، وظیفه ملی خود را انجام دهد اما همکاری همه قوا، دستگاه ها و نهادها امری ضروری برای تحقق ماموریت ملی 
این هیات اســت.  رییس دفتر رییس جمهوری ابراز امیدواری کرد که این هیات هر چه ســریعتر گزارشــی جامع، تخصصی و علمی از حادثه ارائه دهد تا ضمن التیام روحی جامعه، زمینه ساز 

اصلاحات احتمالی لازم در قوانین، رویه ها و ساختارهای مدیریتی با هدف عدم وقوع چنین حوادثی شود. 

روحانی را همین الان محاکمه کنید!
مســعود پزشــکیان درباره موضــوع نامزد 
پوششي در کنار روحاني گفت: من اطلاعي 
ندارم و به نظر حرف تازه اي مي آید. چرا باید 
رئیس جمهوري وقتي دوره اش تمام مي شود 
بگویند، رد صلاحیت است؟ خودمان حرفي 
می زنیم تا در دهان بقیــه بیفتد؟ وي ادامه 

داد: اگر قرار است آقای روحانی ردصلاحیت شود، همین الان او را محاکمه 
کنید ااما اگر هنوز مي تواند رئیس جمهور باشد و تایید رهبري روي سر اوست، 
چراباید در آخر دوره ردصلاحیت شود؟ نایب رئیس مجلس درباره چرایي بیان 
این احتمال در فضاي سیاسي اظهار کرد: شاید جو سیاسي است که براي از 
صحنه به در بردن آقاي روحاني درست کرده اند. پزشکیان همچنین درباره 
شــایعاتي که درباره تشکیل ســتادهاي انتخاباتي اش مطرح مي شود، نیز 

اظهار کرد: من نه از ستاد خبر دارم و نه خداوکیلي قرار است کاندیدا شوم.

خطر ریزگردها کمتر از دشمن نیست
یوســفی نماینده مــردم اهــواز در مجلس 
شورای اسلامی به موضوع پدیده گرد و غبار 
در حوزه انتخابیه خود اشاره کرد هم و گفت: 
اگر این مشــکل خطرش بیشتر از دشمنان 
خارجی نباشــد کمتر نیســت و یکی از علل 
آشکار آن موضوع غیرکارشناسی انتقال آب 

است لذا اگر این پدیده کنترل نشود مطمئنا در آینده اکثر فلات ایران را فرا 
خواهد گرفت و باعث نابودی زیرساخت های اجتماعی، اقتصادی و امنیتی 
تمام کشور خواهد شد . وی افزود: جهت کنترل پدیده گرد و غبار دیپلماسی 
خارجــی جهت کانون های خارجی و کنترل کانون های داخلی برنامه های 
لازم مورد نیاز اســت. ما در طرحی که به دولت ارائه دادیم و خواستار کنترل 
کانون های داخلی در این برنامه پنج ســاله هستیم که باعث کاهش پدیده 

گرد و غبار به میزان 40 تا 50 درصد در استان خواهد شد.

درخواست استیضاح وزیر راه با 75 امضا
علیــم یارمحمدی نایب رییس کمیســیون 
عمران از موافقت کمیسیون عمران با ارجاع 
تقاضای ۷5 نماینده مجلس برای استیضاح 
وزیر راه به جلســه علنــی مجلس خبر داد. 
یارمحمدی گفت: براساس اعلام معاونان 
ایشان که در جلسه استیضاح حضور داشتند 

اصلا قرار نبود که وزیر در جلســه حضور نیابد، اما به نظر می رســد به دلیل 
مسائل شــخصی و خانودگی در نهایت نتوانســت خود را به جلسه برساند. 
نماینده مردم زاهدان در مجلس افزود: حتی کمیسیون خلاصه سوال را به 
امید رسیدن ایشان به جلسه قرائت کرد و معاونان ایشان توضیحات مختلفی 
پیرامون ســوالات و مسائل مطرح شده دادند اما وزیر به جلسه نرسید. وی 
محورهای ســوالات متقاضیان استیضاح را ۱۳ محور اعلام کرد و افزود: 

یکی از محورهای استیضاح وزیر حادثه قطار سمنان است.

 با قوانین دستوری 
نمی توان فضای مجازی را 

کنترل کرد
محمد علــی وکیلی عضــو هیات رییســه مجلس 
دربــاره متولی فضای مجازی کشــور گفت: مرجع 
سیاســت گــذاری فضــای مجازی شــورای عالی 
است اما ماهیت این فضا نمی گذارد متولی خاصی 

داشته باشد.
این نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی 
که در برنامه زنده تلویزیونی متن-حاشــیه از شبکه 
سوم ســیما سخن می گفت ادامه داد: چون فضای 
مجازی دولت ساز نیست نمی توان با قانون کنترلش 
کرد. همه ما در این فضا به دنیا می آییم و از دنیا می 
رویم. ما نباید شمع به دست بگردیم و به دنبال نهادی 

پاسخگو در این عرصه باشیم.
وی تصریح کرد: می توان فضای مجازی را با مقیاس 
های فیزیکی قانون مند کرد اما متاســفانه چون در 
گاهی در فضای مجازی وجود دارد  کشــور ضعف آ
و قوانین کشــور عمودی اســت اتفــاق خاصی رخ 

نمی دهد.
وکیلی گفت: باید مانند عرصه سیاسی که سیاست 
گذاری آن در اختیار مردم اســت جنس سیاســت 
گذاری فضای مجازی نیز به دســت مردم باشــد و 
مســولین باید تلاش کنند تا ســواد مجازی مردم را 

بالا ببرند.

نباید برای زندگی خصوصی مردم 
چارچوب تعیین کنیم

نماینده مجلس شورای اسلامی بیان داشت: اگر به 
جای یک شــورای عالی فضای مجازی ده ها شورا 
داشته باشیم و جلسه های زیادی برگزار کنند تا زمانی 
که فرهنگ عمومی در تقابل با سیاســت های شورا 

باشد نتیجه حاصل نمی شود.
وی با اشــاره به این موضوع که مســئولین، جامعه و 
جوانــان را رها کرده اند و ایــن جوانان برای پر کردن 
اوقــات خود به فضای مجازی پنــاه برده اند، گفت: 
این که ما باید شــبکه اطلاعات ملی داشــته باشیم 
حرف درستی است و شــورای عالی فضای مجازی 
و هر ارگان دیگری باید دیدگاه ایجابی داشــته باشد. 
وکیلــی تاکید کرد: ما نمی توانیم و نباید برای زندگی 

خصوصی مردم چارچوب تعیین کنیم.
نماینده مجلس شورای اسلامی درباره برخوردهای 
چندگانــه با فضــای مجازی بیان داشــت: یکی از 
دلایل برخورد چندگانه فضای مجازی به این خاطر 
اســت که در این عرصــه حاکمیت نداریــم. ما در 
فضای مجازی مهمان کشورهای خارجی هستیم 
و هر جرمــی که در این فضا رخ دهــد نمی توان با 

کسی برخورد کرد.
وی افــزود: اما با ایجاد شــبکه ملی اطلاعات این 
خــلاء از بین مــی رود و اکنون می تــوان به خاطر 
بــه تعویق افتــادن راه انــدازی این شــبکه از وزیر 
اطلاعات ســوال کرد و حتما ایشــان هم پاسخی 

دارند.
وکیلی در پاســخ به سوالی مبنی بر این که سیاست 
های شورای عالی فضای مجازی در این خصوص 
چگونه اســت، گفت: چون سیاست ها در شورای 
عالی شــفاف نشــده نمی تــوان در ایــن خصوص 

کاری کرد.
نماینده مجلس شــورای اســلامی با اشاره به اینکه 
دولــت ها منافعی در فضای مجــازی دارند، افزود: 
منافع دولت ها یکی از دلایل است اما خود امپراتورها 
نیز دلیل دیگر مشــکل دار بودن اینترنت در کشــور 
هســتند. اینترنت امروز کشــور هم گــران، هم بی 

کیفیت و هم بی امنیت است.

افکار نیوز نوشت: شورای چهارم از داعیه تا واقعیت تخصص گرایی 
با قرار گرفتن در روزهای پایانی عمر شورای چهارم شهر تهران باید دید آیا شورایی که تمام افتخارش به تخصص گرایی بوده اعضایش 

توانسته اند بر صندلی مناسبی در شورا از نظر سمت، مدرک تحصیلی و سوابق کاری بنشینند.

 فردانیوز نوشت: کمیته ملی یا انتخاباتی بررسی پلاسکو؟
پلاسکو داغ بزرگی است که به این زودی ها سرد و فراموش نخواهد شد؛ اما همان طور که دلیل حوادث بزرگ و کوچک برای مردم مهم 

است، قصد و غرض و نیت ها هم برایشان اهمیت دارد.

 عصرایران نوشت: علی لاریجانی؛ استمرار میانه روی با مواضع فرهنگی
پیش تر تصور می شد فاصله گرفتن نسبی علی لاریجانی از فضایی که در صدا و سیما با آن شناخته می شد از بُغض احمدی نژاد  است یا به 

خاطر ملاحظات سیاسی و ائتلاف با حسن روحانی اما با سخنان اخیر روشن می شود این مواضع خاستگاه فرهنگی هم دارد.

 نامه نیوز نوشت: پارلمان تهران؛ زمینی برای رقابت تازه اصولگرایان و اصلاح طلبان
آنگونه که از شواهد پیداست هر دو جریان در کنار سکوتی که در مورد انتخابات شورای شهر در پیش گرفته اند، استراتژی خود را برای این 

انتخابات مشخص کرده اند. هر دو این جریان های می خواهند با تمام قوا وارد عرصه شوند.

عکس روزسایت نگار

 جلسه بررسی 
حادثه پلاسکو در نهاد 
ریاست جمهوری

خبرنامه
یکشــنبه 10 بهمن مــاه 1395

 زندگی بعضی بزرگان 
از ناحیه فرزندانشان عوض شد

حجت الاســلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای در نشســت تخصصی »بررسی ابعاد حقوقی نفوذ در عرصه 
اقتصاد سیاســی« که در دانشــگاه امام حسین)ع( برگزار شــد گفت: گاهی اوقات بی اطلاعی و کم اطلاعی افراد از 
مشــکلات است. اکنون یکی از مشکلات مان بچه های مسئولان هستند. این بچه ها گاهی اوقات توجهی ندارند و 
دنبال پول و شغل می گردند و گاهی اوقات به خاطر شهوت و جهل ببینید که چه ضرباتی خوردیم. بعضی از بزرگان ما 
از ناحیه نزدیکان از جمله فرزندان شــان مســیر زندگی شان عوض می شود. به این آسیب ها باید توجه کنیم و راه نفوذ 

را ببندیم و به طمع ها توجه کنیم و بعد بیان کنیم و به مسئولان ذی ربط بگوییم.

استفاده از شهوت یکی از قدیمی ترین شگردهای نفوذ است
وی ادامه داد: یکی از شگردهای قدیمی دشمن استفاده از شهوت بوده است و چه کسانی که به خاطر شهوت گرفتار 
نشدند؟ به حیثیت نظام و خودشان لطمه وارد شد. چه کار کنیم که شهوت مان را کنترل کنیم به خصوص در این اواخر 
که خانمی توانسته بود به مسئولی نزدیک شود و دختر این خانم خارج از کشور است و به او گزارش می دهد که من به 
او نزدیک شدم و الان دیگر خیلی نزدیکیم و به پول و جیبش دسترسی دارم. آیا این حرف ها به دست دشمن نمی رسد؟
معاون اول قوه قضاییه گفت: در مقابله با حق همیشه از ابزار نفوذ استفاده شده و خواهد شد. چه در جنگ سخت و چه 
در جنگ نرم نفوذ صورت می گیرد، اما متفاوت است که این نفوذ چیست و چه ماموریتی دارد و از چه شیوه ای استفاده 
می کند؛ لذا آمریکا و انگلیس تلاش می کنند که نفوذ کنند. چه کسی را به عنوان عامل نفوذی استفاده می کنند؟ آیا 
نیروی خودشان یا سعی دارند از نیروی ما استفاده کنند و چه دستوری به آنها می دهند و از چه شیوه ای باید استفاده 
کنند تا چهره او نمایان نشود؟ تلاش و مقابله و پیشگیری ما می تواند اثر نفوذ آنها را کم کند. ما باید تلاش کنیم و ببینیم 

که عامل نفوذی کیست و از چه شیوه هایی استفاده می کند. آیا عمروعاص است، آیا امروز ما عمروعاص نداریم. 

برای نفوذ نیاز به فردی از جنس خودمان دارند
سخنگوی قوه قضاییه افزود: در جنگ های سخت عمدتا از عوامل خودشان استفاده می کنند و سعی دارند که کسب 
اطلاعات کنند و نقاط آسیب پذیر را پیدا کنند و به اتاق فرمان منتقل کنند که اگر می خواهید به این نقاط آسیب پذیر 
موشــک بزنید، اما در جنگ نرم عمدتا نیاز به دادن اطلاعات دارد نه اطلاعات گرفتن. برای اینکار  باید فردی  باشــد 
از جنس ما. وی افزود: اگر یک فرد امریکایی با زبان انگلیســی در دانشــگاه ما و رســانه ما و مســجد ما بایستد کسی 
قبولش ندارد و همان جا در دهانش می زنند. از یک نیرویی باید استفاده کنند که با زبان ما صحبت کند. او می خواهد 
به رده های مختلف اطلاعات بدهد و می خواهد امریکا را بزک کند و از اینکه دشمن ما هست در کنار ما سخن بگوید 
و مطرح کند که امریکا دشــمن ما نیست و تغییر کرده اســت. امریکا دشمن ماست و یک دست چدنی دارد در دست 
مخملی. می خواهد بگوید که شیطان بزرگ و اکبر که دشمن ماست اینقدر هم دشمن نیست و فرق کرده است. این 

فرد که در یک جنگ پنهان و نرم عمل می کند کسی است از جنس ما.
محســنی اژه ای ادامه داد: ما باید در اینجا چه کار کنیم؟ می بینید چگونه در ســینه مســئولان وسوسه می کنند. با 
همین تکرار کردن و صحبت های زیبا. کافی است که در کنار مسئولی قرار بگیرد و مرتب همان مسایل را تزریق کند.

بنی صدر می گفت نمی توانیم 
بجنگیم و باید مذاکره کنیم

سردار سرلشکر محمد علی جعفری صبح امروز در جشنواره سراسری امام علی )ع( با بیان اینکه با انقلاب رویکردها 
و مبانی کاملا تغییر کرد افزود: این انقلاب تاثیر بســیار زیادی در دنیا و در عرصه ها و ســطوح مختلف گذاشته است. 
دانش های نظامی کلاســیک با مبانی غیر انقلابی در زمان جنگ فقط ۳ ماه در ابتدای جنگ دوام آورد. در دی ماه 
که عملیات هویزه شکســت خورد نسخه دانش کلاسیک نظامی بسته شد. سرلشکر جعفری افزود: آقای بنی صدر 
به عنوان مدافع دانش کلاسیک نظامی به امام راحل گفت نمی توانیم بجنگیم و باید مذاکره کنیم. فرمانده کل سپاه 
با طرح این سوال که جنگ چگونه اداره شد؟، توضیح داد: پس از دی ماه سال 5۹ با عملیات هایی که انجام شد و با 
مبانی دیگری کار ادامه پیدا کرد و منجر به آزادســازی خرمشــهر شد. بعد از یک و نیم سال دشمن مقابل یعنی صدام 
تقاضای آتش بس و مذاکره کرد. وی تصریح کرد: در مقابل قدرتی که در چارچوب این دانش به کار گرفته شــد، یک 
سبک مدیریتی دیگری جایگزین شد. در سه ماه اول جنگ هم نیروهای مردمی بودند، اما مهم تفکر بکارگیری آنها بود.

انقلاب فرهنگی در دانشگاه ها نشد
سرلشــکر جعفری، ســپاه را محور تغییر بر مبانی دانش عنوان کرد و افزود: ما دانش های قبلی را با یک مبانی دیگر در 
زمان جنگ کنار گذاشتیم و به دنبال کسب مجموعه دانشی جدید رفتیم. این یک نمونه از تغییر دانش است. فرمانده کل 
ســپاه با تاکید بر اینکه در تمامی عرصه های فعالیت و اقدام در کشــور ما با همین سبک باید صورت بگیرد، توضیح داد: 
سبک مدیریت در سپاه در کشور چگونه باید باشد؟ ما هم اکنون دانش مدیریتی را از کجا آورده ایم؟ معلوم نیست از کجا 
آمده. مباحث اقتصادی، جامعه شناســی و اداره جامعه نیز همین طور است. اینکه مقام معظم رهبری بر تحول بر علوم 
انسانی تاکید می کنند، به این خاطر است. سرلشکر جعفری گفت: یک مسیر انحرافی که ما پس از انقلاب طی کردیم و 
چالش بزرگی هم است اینکه به سراغ دانش هایی با مبانی دیگر رفتیم؛ زیرا انقلاب فرهنگی در دانشگاه ایجاد نشد و پس 
از انقلاب فرهنگی دانشگاه باز شده و دانشجویان با همان علوم تربیت شدند و امروز در جایگاه های مختلف قرار دارند. 
فرمانده کل سپاه با تاکید بر اینکه سپاه ماموریت دارد که در این عرصه ها نقش ایفا کند، گفت: سپاه چگونه به عنوان یک 
نهاد انقلابی پویا و به روز باید حفظ شود؟ یک نهاد انقلابی که این انتظار از آن می رود و مدام در معرض تهدید بروکراسی و 

خستگی سازمان است. چه کسی باید از آن مراقبت کند. مسئله یابی و نیازسنجی در مسائل اساسی مهم است.

هرکسی کاری انجام می دهد می گوید اقتصاد مقاومتی است
وی اضافه کرد: موضوع اساســی دیگر مدیریت جهادی اســت و تفاوت مدیریت جهــادی با مدیریت غیرجهادی در 

چیست؟ مثل اقتصاد مقاومتی هر کسی که کاری انجام می دهد می گوید اقتصاد مقاومتی چون شعار سال است.
فرمانده کل ســپاه اقتصاد مقاومتی را یک نگاه جدید و تحول جدید دانســت و گفت: خیلی از فعالیت های اقتصادی 
در کشور انجام می شود که از قبل هم انجام شده پس ما از ابتدای انقلاب اقتصاد مقاومتی را انجام می داده ایم؛ چه 
لزومی داشت حضرت آقا اقتصاد مقاومتی را بفرمایند؟ پژوهش ها در سپاه باید بر این مبنا باشد. سرلشکر جعفری در 
پایان گفت: مشکلی در عرصه های مختلفی مثل استکبارستیزی و سیاست خارجی نداریم البته نه سیاست خارجی 
که مسئولین دنبال می کنند، بلکه سیاست خارجی که مقام معظم رهبری تعیین کرده اند؛ گیری در این مسائل نداریم.


